
 
     Seniorrådet                                           Beslutningsprotokol nr. 10 
  
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 15.09.17  kl.: 10.00 – 12.30    Sted: Lokale 620 
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere:      Seniorrådet, Mona Nederby Larsen, Hanne Bylov og Janni Sadolin Hougaard 
 
 
 
Fraværende:  Birte Eskildsen 
 
________________________________________________________________________________  
 
 
                                                            DAGSORDEN 
 
 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referater 17.08.17 og 05.09.17 

3. Status P-Avisen 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Høring: Ny politik for frivillighed og civilsamfund 

6. Høring: Udbud af bleer til bevilling 

7. Tilmelding til Regionsældrerådets Stormøde den 3. oktober, Vendersgade 4, Fredericia 

8. Sager til Social- og Omsorgsudvalget v/Mona:  

1. Orienteringssag – Opstart med faste læger på plejecentre og bosteder  

2. Forslag til procesplan for Fredericia som Demensvenlig kommune  

3. Udpegning af Årets Ildsjælepris 2017 

4. Anmodning om støtte fra Fredericia-Middelfart Selvhjælp  

5. Orienteringssag – levering af mad i forbindelse med planlagt renovering af 

Elbokøkkenets kloak 

6. 2. budgetopfølgning 2017 for Social- og Omsorgsudvalget 

9. Venteliste til sagsbehandling af praktisk bistand og plejebolig 

10. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

11. Senere indkomne sager 

12. Eventuelt          



REFERAT 
 
 
Punkt 1.  Godkendelse af dagsorden 
 
Godkendt 
 
 
Punkt 2. Godkendelse af referater 17.08.17 og 05.09.17 
 
Godkendt 
 
 
Punkt 3. Status P-Avisen 
 
September udgaven af Pensionistavisen er nu uddelt.  
 
Der har været en del henvendelse fra borgere, der ikke har modtaget avisen.  
 
Det er formentlig sidste gang, at Postnord har distribueret den. Fremover forventer vi, at det er FK 
Distribution, som kommer til at levere. 
 
 
Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 
 
Grethe orienterede om, at der har været brugerrådsmøde på biblioteket den 5. september. Grethe 
deltog ikke, men har modtaget referatet og orienterede kort derfra. Næste møde er i november.  
 
Grethe delte folder ud vedr. Aktivitetscenter Øster Elkjær. 
 
Jytte og Grethe har været til møde med Christian Bro vedr. kørselsordninger og spurgte, om det var 
en ide, at man kontaktede Sydtrafik og bad dem komme og fortælle om de forskellige ordninger.  
 
Dette spørgsmål satte igen gang i debatten omkring, hvilke kørselsordninger, der findes.  
 
Mona har tidligere bedt kommunikationsafdelingen om at lave en afklaring og et samlet materiale 
med alle kørselsordninger. Dette materiale er lagt på Fredericia.dk og Mona har sidst i juni sendt et 
link til siden til formandsskabet i Seniorrådet. Det virker ikke til, at materialet er helt dækkende. 
Mona følger op på det. 
 
 
Punkt 5. Høring: Ny politik for frivillighed og civilsamfund 
 
Flemming har forud for mødet udarbejdet et udkast, som det øvrige Seniorråd sluttede op om.  
 
Janni fremsender høringssvaret på vegne af Seniorrådet. 
 
Punkt 6. Høring: Udbud af bleer til bevilling 
 
Seniorrådet er enige om, at de ikke har de fornødne kompetencer til at komme med et kvalificeret 
høringssvar. Janni giver Team Udbud besked. 



Punkt 7. Tilmelding til Regionsældrerådets Stormøde den 3. oktober, Vendersgade 4, 7000 
Fredericia 
 
Fra Seniorrådet deltager Aksel, Jytte, Grethe, Olaf, Finn, Jørgen og Flemming.    
 
Birte var ikke til stede, men Janni tjekker lige op med hende, om hun deltager, og sørger derefter for 
tilmelding. 
 
Punkt 8. Sager til Social- og Omsorgsudvalget v/Mona:  
Punkt 8.1. Orienteringssag – Opstart med faste læger på plejecentre og bosteder  
 
Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet ser positivt på sagen. 
 
Punkt 8.2. Forslag til procesplan for Fredericia som Demensvenlig kommune  
 
Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet ser positivt på sagen og glæder sig til at følge den. 
 
 
Punkt 8.3. Udpegning af Årets Ildsjælepris 2017 
 
Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet tilkendegav, at de havde et forslag til en modtager.  
 
Jørgen kontakter Frivilligcenteret med deres bud. 
 
 
Punkt 8.4. Anmodning om støtte fra Fredericia-Middelfart Selvhjælp  
 
Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet følger indstillingen. 
 
 
Punkt 8.5. Orienteringssag – levering af mad i forbindelse med planlagt renovering af 
Elbokøkkenets kloak 
 
Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet tog sagen til efterretning. 
 
 
Punkt 8.6. 2. budgetopfølgning 2017 for Social- og Omsorgsudvalget 
 
Mona orienterede om sagen, og Seniorrådet tog sagen til efterretning. 
 
 
Punkt 9. Venteliste til sagsbehandling af praktisk bistand og plejebolig 
 
Venteliste til praktisk bistand er faldet fra 62 til 14. Der arbejdes nu på også at nedbringe 
sagsbehandling til aktivitetscenter og plejeboliger.  
 
Pleje og omsorg forventer at have nedbragt ventelisterne til års skiftet. 
 
 
 
 



Punkt 10. Venteliste til pleje- og dagcentre 
Punkt. 10.1. Orientering v/ Jan Kargo 
 
Der er 15 på venteliste, hvoraf 3 har et aktivt tilbud. For første gang i lang tid er der ledige boliger. 
 
 
Punkt 11. Senere indkomne sager 
 
Ingen 
 
Punkt 12. Eventuelt          
 
Seniorrådet har netop modtaget en invitation til workshop om Sundhedshuset med fokus på 
wayfinding. Workshoppen foregår på Sundhedshuset den 3. oktober fra kl. 10.00 – 12.00. 
 
Fredericia kommune og Kolding Kommune søger sammen om puljemidler til opstart af 
Rådgivnings- og aktivitetscenter for mennesker med demens og deres pårørende, herunder yngre 
med demens. Ansøgningsfrist er den 29. september. Man forventer at få svar på ansøgningen primo 
november. 
 
Mona orienterede om flere indsatser på udekørende funktioner, der bliver iværksat fra Sygehus 
Lillebælt i starten af 2018 
 
Næste møde den 9. oktober kl. 10.00 i lokale 620 på Rådhuset. 
 


